

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, JUNE 4, 1991

(1)

[Text]

The Standing Committee on Public Accounts met at 10:03 o'clock a.m. this day, in Room 112-N, Centre Block, for the purpose of electing a Chairman and two Vice-Chairmen, pursuant to Standing Orders 106(1) and 106(2).

Members of the Committee present: Eugène Bellemare, Jean-Pierre Blackburn, Bill Casey, Jean-Robert Gauthier, Bill Kempling, Guy Saint-Julien, Scott Thorkelson, Jack Whittaker, Douglas Young.

The Clerk of the Committee presided over the election of a Chairman.

Douglas Young, seconded by Guy Saint-Julien, moved,—That Jean-Robert Gauthier do take the Chair of this Committee as Chairman.

The question being put on the motion, it was agreed to.

Accordingly, Jean-Robert Gauthier was declared duly elected Chairman of the Committee.

The Chairman took the Chair.

Guy Saint-Julien, seconded by Eugène Bellemare, moved,—That Jean-Pierre Blackburn be elected Vice-Chairman of the Committee.

The question being put on the motion, it was agreed to.

Accordingly, Jean-Pierre Blackburn was declared duly elected Vice-Chairman of the Committee.

Jean-Pierre Blackburn, seconded by Bill Kempling, moved,—That Bill Casey be elected Vice-Chairman of the Committee.

The question being put on the motion, it was agreed to.

Accordingly, Bill Casey was declared duly elected Vice-Chairman of the Committee.

On motion of Bill Casey, it was agreed,—That the Committee's *Minutes of Proceedings and Evidence* be henceforth printed in the quantity (550 copies) and in the manner approved by the Board of Internal Economy.

On motion of Bill Kempling, it was agreed,—That the Chair be authorized to hold meetings, to receive and authorize the printing of Evidence when a quorum is not present provided that at least three (3) Members are present and that both Government and Opposition Members are present.

On motion of Douglas Young, it was agreed,—That a Sub-Committee on Agenda and Procedure, consisting of the Chairman, the Vice-Chairmen and the representative of the New Democratic Party, be established.

On motion of Jack Whittaker, it was agreed,—That the Committee retain the services of one or more Research Officers from the Library of Parliament, as needed, to assist the Committee in its work, at the discretion of the Chairman and of the first elected Vice-Chairman.

PROCÈS-VERBAUX

LE MARDI 4 JUIN 1991

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent des comptes publics se réunit aujourd'hui à 10 h 03, dans la salle 112-N de l'édifice du Centre, pour élire un président et deux vice-présidents, conformément aux paragraphes 106(1) et 106(2) du Règlement.

Membres du Comité présents: Eugène Bellemare, Jean-Pierre Blackburn, Bill Casey, Jean-Robert Gauthier, Bill Kempling, Guy Saint-Julien, Scott Thorkelson, Jack Whittaker, Douglas Young.

Le greffier procède à l'élection du président.

Douglas Young, appuyé par Guy Saint-Julien, propose,—Que Jean-Robert Gauthier soit élu président du Comité.

La motion est mise aux voix et adoptée.

Jean-Robert Gauthier est donc déclaré dûment élu président du Comité.

Le président prend place au fauteuil.

Guy Saint-Julien, appuyé par Eugène Bellemare, propose,—Que Jean-Pierre Blackburn soit élu vice-président du Comité.

La motion est mise aux voix et adoptée.

Jean-Pierre Blackburn est donc déclaré dûment élu vice-président du Comité.

Jean-Pierre Blackburn, appuyé par Bill Kempling, propose,—Que Bill Casey soit élu vice-président du Comité.

La motion est mise aux voix et adoptée.

Bill Casey est donc déclaré dûment élu vice-président du Comité.

Sur motion de Bill Casey, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 550 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*, suivant les directives du Bureau de régie interne.

Sur motion de Bill Kempling, il est convenu,—Que le président soit autorisé à tenir des séances, à entendre des témoignages et en permettre l'impression en l'absence de quorum, pourvu que trois membres du Comité soient présents, et que le gouvernement et l'opposition soient représentés.

Sur motion de Douglas Young, il est convenu,—Que soit constitué le Sous-comité du programme et de la procédure composé du président, des vice-présidents ainsi que d'un représentant du Nouveau parti démocratique.

Sur motion de Jack Whittaker il est convenu,—Que le Comité, s'il le juge à propos et à la discrétion du président et du premier vice-président élu, retienne les services d'au moins un attaché de recherche de la Bibliothèque du Parlement, pour l'aider dans ses travaux.